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Formandens skriftlige beretning 

 

Hverdagen 

Sæsonen 2016-2017 har med et enkelt ”ØV” igen været en god sæson for klubben. 

 

Medlemstallet ligger stabilt omkring de 30 -  på papiret en anelse færre end sidste år ved samme tid 

- men tilbagegangen skyldes, at Bent har måttet udmelde et par medlemmer, der udelukkende 

optrådte som medlemmer af navn. 

 

Igen i år er der særlig grund til at glæde sig over vores gruppe juniorer, nu 12 stk. i alt, hvoraf de 2 i 

klubturneringen i år har spillet med sammen med de voksne, mens øvrige har spillet i adskilt 

juniorgruppe. 

 

At juniorerne kommer stabilt og synes, det er sjovt at spille skak, kommer ikke af sig selv. Vi bliver 

hele tiden klogere på, hvad der fungerer i forhold til det at lave sjov og god ”juniorskak” samtidig 

med at vi jo gerne skal have juniorerne sluset ind i klubben. 

 

Det, jeg tror, vi gør rigtigt, er at vi sætter ”mandetimer af”. Mazen, Ove og Mikael har været fast på,  

ligesom Thomas og Klaus har lagt rigtig mange timer sammen med de unge. Og i sær DERFOR kan 

vi skabe en form, hvor der hele tiden sker noget nyt, og juniorerne ind imellem også får 

en ”voksenskalp”. 

 

Og selvfølgelig arbejder vi hele tiden også med at udvikle forståelsen for skak og den praktiske 

spillestyrke. Tak for jeres timer ! 

 

Vi har en rigtig spændende gruppe unge, som vi også fremadrettet skal tage rigtig godt hånd om. 

 

Der har sammen med forældrene været holdt et lille evalueringsmøde, hvor der er aftalt nogle 

ændringer til den kommende sæson. Af mest betydning for alle er nok, at vi rykker juniortræningen 

frem, så der spilles 1½ time før kl. 19.00. De juniorer, der herefter spiller med efter kl. 19.00 er de 

spillere, vi i samråd med forældrene mener, kan indgå i klubturnering sammen med de voksne. 

 

Årets torskespisning blev afholdt med lidt færre deltagere end sidste år., men som altid med masser 

af fisk, snak og lynskak. Torskepokalen blev i år på Fyn, hvor den det næste år holder til hos Hans 

Hansen, som satte alle til vægs i lynturneringen – TILLYKKE.. 

 

Nyindkøb af materialer 

Vi har i løbet af sæsonen både fået herlige, nye træbrætter med tilhørende brikker samt nye, 

elektroniske ure. Ingen tvivl – det giver et ekstra pift at spille med det nye materiel. 

Indkøbt til klubben er også Yusupovs 9 binds lærebogsserie samt ”Fritz 15”. Materialerne har været 

anvendt ved Skakamok, og står nu til hjemlån i klubben., Indtil videre er det vist primært ved 

juniortræningen, de har fundet anvendelse – men de er altså tilgængelige for alle. 

Økonomi 

Overordnet set henvises til kassererens fremlæggelse af regnskab. Her skal blot konstateres, at vi 



har en sund økonomi, vi har gennem året været så heldige at få støtte fra både bibliotek / kommune 

og fra Fyns Skak Union, hvilket har været med til at muliggøre indkøb af nyt materiel – tak for det ! 

Hjemmesiden / kommunikation 

Ved starten af sæsonen gik vores ny hjemmesiede i luften. Det er i fornuftigt omfang lykkedes at 

holde den opdateret og der er kommet mere og mere ”kød på”. Hvad der ikke er lykkedes helt som 

håbet er at få mange til at skrive – helst direkte på hjemmesiden, alternativt 

til ”hjemmesidebestyreren”. 

 

”Formandmailene” har været fastholdt, men skulle gerne blive kortere og kortere efterhånden som 

alle naturligt orienterer sig på hjemmesiden, hvor program m.v. løbende opdateres. 

Men  alt i alt er hjemmesiden kommet ”pænt godt fra start”, og er noget at arbejde videre på !. 

Vi er  mange, der bærer 

Ingen beretning uden at vi minder hinanden om, hvad der får hverdagen til at fungere. 

 

Fundamentet for den aktive klub, vi har, er at rigtig mange giver en hånd. Kaffen laves, stole flyttes, 

brætter, brikker og ure kommer frem og på plads igen og en af ”nøglebærerne ” er der, uanset hvor 

længe, vi spiller. 

 

En særlig tak fra mig, skal her skal lyde til bestyrelsen! Vi har haft et år, hvor vore 2 suppleanter har 

deltaget i alle møder – når ikke de er ude at rejse – det har været hyggelige og effektive 

bestyrelsesmøder, hvor linjerne for klubben er lagt – og hvor fortæringen har været i top   –  tak for 

det. 

 

Holdturneringer 

DSU – pokalstævne 

Dansk Skak Union har jo gennem nogle år afviklet pokalstævne i Svendborg, hvor der både er 

rækker for elite, bredde, juniorer og seniorer - +50 og +65. 

 

Vi havde i 2016 for første gang et hold med – denne gang i ”50+”, hvor det både blev til en god 

oplevelse og en acceptabel pointhøst  for vore 5 deltagere. Bestemt en gentagelse værd ! 

Holdturnering i 3. hovedkreds. 

 

Vi valgte også denne sæson fra starten  at nøjes med at tilmelde 2 hold – men da formanden for 

Fyns Skak Union spurgte, tilbød vi før turneringsstart at supplere Serie 2 med et tredje hold for at 

undgå oversiddere. 

Holdturneringslederen mente imidlertid alligevel ikke at ville ændre på det planlagte - så det blev 

ved de 2 hold. 

 

Og nu kommer vi så til årets eneste ”ØV”! 

Førsteholdet i Fynsserien har historisk været elevatorhold i rækken og også i år var målet at sikre 

forbliven i rækken. 

 

Efter nogle grimme ”skæverter” gennem sæsonen var kravet i sidste runde en sejr på 6-2 over 

Odense. Vi fik de 5½ og manglede således ½ p for at undgå nedrykningen – det var ”ØV”.   

 

Der er kun en ting at sige – op på hesten, vi vinder serie 1 næste år ! 



 

Andetholdet spillede i år en rigtig fin turnering i en lidt amputeret serie 2, hvor det kun blev til 5 

hold og dermed 4 runder. Holdet sluttede på en flot andenplads med 10½p efter 3 sejre og et enkelt 

nederlag. 

 

Årets topscorer i holdkampene blev Sebastian Sterup med 4p af 4 mulige. 

 

Pokalturneringen i 3. hovedkreds 

Også her havde vi ”som vanligt” 2 hold med.  Andetholdet mødte i anden runde Middelfart 2 og 

måtte forlade turneringen efter et smalt nederlag på 2½-1½. 

 

Førsteholdet kom først ind i turneringen i 3. runde, hvor det blev til en flot sejr over Nyborg  1 og 

dermed avancement til semifinalen – tror jeg nok for første gang i klubbens historie. 

 

Semifinalen blev også sidste runde for vores førstehold, som tabte 2½-1½  mod Nørre Åbys 

divisionstop. 

 

Årets pokalhelt var Jens-Ole, som både mod Nyborg og Nørre Åby hev gevinster hjem mod 

væsentligt højere ratede spillere., 

 

Interne turneringer 

Sommerturneringen 2016 

Blev afviklet i maj 2016 med 14 deltagere, her af to ”gæster” fra FREM. 

 

Turneringen blev afviklet i en gruppe, som blev vundet af Ove og Bent med 4½ af 5 foran Mazen 

med 3½. 

”DM opvarmning” 

Sæsonen startede med 9 runder hurtigskak. Turneringen blev afviklet lige op til Dansk Skak Unions 

hurtigskak DM i Fredericia. Deraf navnet. 

Vinder blev Ove  med 8 af 9, bedste junior blev Adam med 4p og bedste under 1350 blev Svend 

med 3½ p. 

Klubturneringen 

Klubturneringen blev i år afviklet i 2 ”åbne” grupper, sideløbende med at der afvikledes 2 

turneringer udelukkende med deltagelse af juniorer. 

 

Oprindelig var vi 19 tilmeldte, efter tilgang af flere juniorer har vi samlet været  27 til start i 

turneringen, et rigtig flot aktivitetsniveau ! 

 

Som turneringen var sammensat i år blev det til en form, hvor grp. 1 blev afviklet med 4 deltagere, 

som spillede 3 indbyrdes partier, mens gruppe 2 blev spillet med 11 tilmeldte og de 2 juniorgrupper 

blev afviklet med henholdsvis 4 og 12 deltagere 

 

Resultater / præmietagere 

Grp. 1: 

1. Mikael Rask   7½ p 

2. Ove Matras     5 p 



 

Grp 2: 

1. Sebastian Sterup 7p 

2. Willy Abrahamsen 6½ p 

3. 3. Ole Hald  5½ p 

 

Junior (1) 

1. Søren D. Christensen 9p – MAX 

2. Lucas Høyberg 6p 

3. Jason Nenunzling 3p 

4. Valdemar Nielsen 0p 

 

Junior alle 

1. Søren Christensen – 16p 

2. Lucas Høyberg – 12p 

3. Nikolaj Kruse - 11p 

4. Lukas Kruse -  7p 

5. Adam Christensen - 7p 

6. Kasper Kruse - 6p 

7. Storm Lægdsmand - 5p 

8. Lilli Høyberg - 4½p 

9. Jason Neunzling - 3p 

10. Stig H. Poulsen - 3p 

11. Valdemar Nielsen - 2p 

12. Silas Svenningsen - 0 (Silas har kun deltaget en enkelt gang) 

 

Bemærk til ovenstående, at ikke alle har afviklet lige mange partier, bl.a. har Adam været ”trukket” 

ud i forbindelse med forberedelse til nordisk mesterskab. 

 

”På tværs” 

”På tværs” turneringen, som vi med forskellige navne stort set altid har haft er turneringen, som 

gennem hele året sikrer at vi altid kan finde en modstander. 

 

Som tilfældet var sidste år, så nappede Adam igen i år førstepladsen med 5p, denne gang dog på 

deling med Ove. 

 

E-skak 

Der var ikke tilstrækkeligt med tilmelding til e-skakturneringen i år – vi prøver igen næste år. 

Tillykke til alle gruppevindere ! 

 



Forår – hurtig 

Sæsonen gav i år rum til at runde af med afvikling af 3  9 runders hurtigskak fordelt på 3 aftener. 

 

Præmietagere 

1. Bent – 9p – MAX! 

2. Sebastian – 6p 

3. Mazen – 6p 

 

Bedst under 1500        

 6. Ole Hald 4p 

 

”SKAKAMOK” 

Igen i år har der været ”Skakamok” på biblioteket, hvor der var skakaktiviteter hele efterårsferien i 

form af muligheden for at spille med klubbens medlemmer, løsning af opgaver, netskak, 

præsentation af ”Fritz” samt udstilling af skakbøger. 

 

Og som de foregående år en hurtigskakturnering og en simultan, hvor det i år var fynsmesteren, 

Kristoffer Dyrgaard, som lagde vejen forbi Faaborg. 

 

Hurtigskakturneringen fredag trak 16 deltagere, grp. 1 blev igen i år vundet af Martin Strandby 

Hansen fra Sydøstfyn med  maksimum 5 p, foran Ove med 4 p. 

I grp. 2 spillede 10 deltagere 9 runder alle mod alle. Thomas var helt suveræn med 8½ p efter at 

have været involveret i nogle drabelige partier. 

Nr. 2 blev Adam som med 7 p kom ½ point foran sin skoleskak rival Mikkel Strandby Hansen 

med 6p 

I simultanen,som trak 8 deltagere, var Mazen igen i år den eneste, der fik point, skønt han i år måtte 

nøjes med remis mod fynsmesteren. 

SKAKAMOK” er et fantastisk udstillingsvindue for skakken, men også et arrangement, der kræver 

en betydelig indsats, når vi gerne vil ”være der” hver eftermiddag i 5 dage. 

 

Tak til biblioteket og tak til alle i klubben, der gav en hånd med. 

 

Individuelle resulater  og eksterne turneringer 

Sidste år fremgik det af beretningen, at ”flere af klubbens spillere” havde været ude at svinge med 

brikkerne udenbys, og at dette  forhåbentlig kunne inspirere andre. 

 

Det må siges at være lykkedes ! Vi har i år haft flere ude at spille, end jeg kan mindes i de år, jeg har 

været i klubben – det er vist siden 2003. 

 

Starter vi med juniorerne, hvor mange jo deltager i skoleskakstævner sammen med Mogens 

Keinicke og forældre, så har rigtig mange været med ved fynsmesterskaberne, flere har været med 

ved individuelt DM, hvor Adam kvalificerede sig til, og siden deltog ved NM i Norge. 

Endelig har mange i den netop overståede weekend deltaget i DM for hold i skoleskak. 

 

I årets holdturnering blev Sebastian ratingtopscorer af alle på Fyn. Han gik fra  1300 til 1512 og den 

tilvækst var der ikke andre på Fyn der kunne følge – hvad kunne der ikke være sket, hvis han havde 

spillet 7 runder.! 

 

Alle årets resultater skal ikke gengives her, men som inspiration til kommende sæson skal nævnes 

at vi bl.a. har haft deltagere i flg. turneringer. 

 



Hurtigskak på havnen  i Lundeborg, Odense mesterskabet, Odense Skakklubs senior onsdag 

eftermiddage, veteranmester i Odense, Frems Julecup, Senior DM, Odense forår – onsdage. 

 

Et kig ind i næste sæson 

 

Der er  godt fundament for den kommende bestyrelse at arbejde videre på.  Et 

par ”formandsvisioner” skal være flg.: 

 

• at vi runder de 35 medlemmer 

• et par af juniorerne deltager i den almindelige klubturnering 

• vi har 3 hold med i både holdturnering og pokalturnering 

• vi finder en måde at arbejde lidt systematisk med at øge spillestyrken for alle i klubben 

• vi har mindst 2 hold med i Dansk Skak Unions pokalstævne 2018 

• endnu flere deltager i eksterne turneringer,  bl.a. har vi mindst 4 deltagere ved DM, som i 

2018 – igen – holdes i Svendborg. 

 

 

 

 

 

 

 


